
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 16085
2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 16087, 16088, 16089,

16090, 16092

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 5 Ιουλίου 2021, σελ. 16085
2. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων: 
α) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων: 
i. µε θέµα: «Αναγκαία παράταση χρόνου διάγραµµα χρο-

νοδιαγραµµάτων και χαλάρωση ασφυκτικών όρων στα αγρο-
κτηνοτροφικά προγράµµατα και ενισχύσεις», σελ. 16086

ii.  µε θέµα: «Μέτρα στήριξης για τη µελισσοκοµία και υλο-
ποίηση του προγράµµατος ενίσχυσης των µελισσοκόµων της
Κρήτης», σελ. 16089

γ) Προς τον Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό, µε θέµα:
«Φτωχός συγγενής και για την Κυβέρνηση της ΝΔ η Περιφε-
ρειακή Τηλεόραση-Επιβάλλονται άµεσα και ουσιαστικά
µέτρα στήριξής της», σελ. 16090
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ΑΒΔΕΛΑΣ Α., σελ. 16085-16092
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ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ Φ. , σελ. 16086, 16088, 16089, 16090
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 16089, 16090, 16091, 16092
ΛΙΒΑΝΙΟΣ Θ. , σελ. 16091, 16092
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 16086, 16087, 16088, 16089
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Αθήνα, σήµερα στις 2 Ιουλίου 2021, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 09.05’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΑΒΔΕΛΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 1-7-2021
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΝΕ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
1ης Ιουλίου 2021, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «Μεσοπρόθεσµο Πλαίσιο Δηµοσιονοµικής Στρατη-
γικής 2022-2025».)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέρας 5 Ιου-
λίου 2021.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 891/25-6-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Χρή-
στου Γιαννούλη προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, µε
θέµα: «Αποδυνάµωση της αστυνοµικής δύναµης της Γενικής
Αστυνοµικής Διεύθυνσης Θεσσαλονίκης από εκτεταµένες απο-
σπάσεις».

2. Η µε αριθµό 890/23-6-2021 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του Κινήµατος Αλλαγής κ. Κων-
σταντίνας (Νάντιας) Γιαννακοπούλου προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, µε θέµα: «Αναγκαία η νοµοθετική παρέµβαση για
την προστασία του δηµόσιου-δασικού χαρακτήρα του Ποικίλου
Όρους».

3. Η µε αριθµό 895/25-6-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα – Ηλία Αρ-
σένη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα:
«Αµοργός, Κίµωλος, Κύθηρα, Σίκινος και Τήνος, ανεµογεννήτριες
παρά την ευρωπαϊκή ασπίδα προστασίας;».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 894/25-6-20201 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Πέλλας του ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συµµαχία κ. Θεοδώρας
Τζάκρη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
µε θέµα: «Διαδικασία και χρόνος καταβολής προκαταβολών 40%
στους δενδροκαλλιεργητές που επλήγησαν από τους ανοιξιάτι-
κους παγετούς του Μαρτίου και Απριλίου 2021».

2. Η µε αριθµό 898/28-6-2021 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Λαρίσης του Κινήµατος Αλλαγής κ. Ευαγγελίας Λιακούλη

προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Απινιδωτές τώρα, παν-
τού!».

3. Η µε αριθµό 896/25-6-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα – Ηλία Αρ-
σένη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα:
«Ποικίλο Όρος: Ώρα µηδέν για την προάσπιση του δηµόσιου και
δασικού χαρακτήρα του».

4. Η µε αριθµό 897/28-6-20201 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Φλώρινας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Θεοπίστης
(Πέτης) Πέρκα προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Πρά-
σινη µετάβαση στο Ελληνικό Σχέδιο Ανάκαµψης και Ανθεκτικό-
τητας».

5. Η µε αριθµό 899/28-6-2021 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Λαρίσης του Κινήµατος Αλλαγής κ. Ευαγγελίας Λιακούλη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Αδικαιολόγητος ο
αποκλεισµός δήµων κάτω των είκοσι χιλιάδων κατοίκων από την
πρόσκληση του Πράσινου Ταµείου».

6. Η µε αριθµό 908/28-6-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Μεσσηνίας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Αλέξη Χαρί-
τση προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα:
«Σε καθεστώς αποκλεισµού από την επέκταση των δικτύων φυ-
σικού αερίου η Περιφέρεια Πελοποννήσου».

7. Η µε αριθµό 901/28-6-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας µε θέµα: «Αδι-
καιολόγητος ο αποκλεισµός δήµων κάτω των είκοσι χιλιάδων κα-
τοίκων από την πρόσκληση του Πράσινου Ταµείου».

8. Η µε αριθµό 903/28-6-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων µε
θέµα: «Αναγκαία η παράταση για τους εργαζόµενους στο Πρό-
γραµµα Απασχόλησης Κοινωφελούς Εργασίας».

9. Η µε αριθµό 904/28-6-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα:
«Λύση για αναγνώριση των κληροτεµαχίων από το Κτηµατολό-
γιο».

10. Η µε αριθµό 906/28-6-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Ψηφιακής Διακυβέρνησης, µε θέµα: «Λύση για
αναγνώριση των κληροτεµαχίων από το Κτηµατολόγιο».

11. Η µε αριθµό 907/28-6-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρο-
γλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε
θέµα: «Αύξηση του προϋπολογισµού των Προγραµµάτων Νέων
Αγροτών και Σχεδίων Βελτίωσης».

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΗ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΣΤ’

Παρασκευή 2 Ιουλίου 2021



ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 5912/12-4-2021 ερώτηση του Βουλευτή Β’ Θεσ-
σαλονίκης του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτη Φά-
µελλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε
θέµα: «Οι ενεργειακές κοινότητες και οι δράσεις καταπολέµησης
της ενεργειακής φτώχειας θα µείνουν εκτός του Εθνικού Σχεδίου
Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας;».

2. Η µε αριθµό 2730/14-5-2021 αναφορά του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου προς
τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Κατασκευή
κάτω διάβασης στον δηµοτικό δρόµο Αρκαλοχώρι - Αυλή».

3. Η µε αριθµό 6002/15-4-2021 ερώτηση του Βουλευτή Β’ Θεσ-
σαλονίκης του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτη Φά-
µελλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε
θέµα: «Ραγδαία υποβάθµιση του Διαχειριστή του Ελληνικού Δι-
κτύου Διανοµής Ηλεκτρικής Ενέργειας (ΔΕΔΔΗΕ) στο πλαίσιο
της ιδιωτικοποίησής του: το µπλακ άουτ χιλιάδων νοικοκυριών
στην κακοκαιρία της «Μήδειας» και το τραγικό δυστύχηµα στην
Εύβοια αποκαλύπτουν το σχέδιο αποδόµησης του Διαχειριστή».

4. Η µε αριθµό 6353/28-4-2021 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου προς
τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Απαραίτητα
µέτρα για τη στήριξη των ιδιοκτητών επιβατικών δηµόσιας χρή-
σης ( ΕΔΧ) αυτοκινήτων ΤΑΞΙ».

5. Η µε αριθµό 5978/577/14-4-2021 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης του ΣΥΡΙΖΑ -
Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτη Φάµελλου προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Η Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας σχεδιάζει να επιβαρύνει µε νέο χαράτσι τους κατα-
ναλωτές ηλεκτρισµού και να δηµιουργήσει επενδυτές δύο ταχυ-
τήτων µε το σχέδιο «ΕΛΛΑΔΑ 2.0»».

6. Η µε αριθµό 4819/8-3-20201 ερώτηση της Βουλευτού Κα-
στοριάς του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Ολυµπίας Τελι-
γιορίδου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών
Υποθέσεων, µε θέµα: «Παράταση στήριξης των εργαζοµένων
στον κλάδο της γουνοποιίας».

7. Η µε αριθµό 6305/26-4-2021 ερώτηση του Βουλευτή Β’ Θεσ-
σαλονίκης του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτη Φά-
µελλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε
θέµα : «Η αντιπυρική περίοδος ξεκινάει µε ανοχύρωτα δάση και
κυβερνητική αδιαφορία».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση
των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Με έγγραφό του ο Γενικός Γραµµατέας Νοµικών και Κοινοβου-
λευτικών Θεµάτων µας ενηµερώνει ότι σήµερα Παρασκευή 2 Ιου-
λίου οι επίκαιρες ερωτήσεις που θα συζητηθούν είναι οι υπ’
αριθµόν 902/28-6-2021, 893/25-6-2021 και 905/28-6-2021.

Θα ξεκινήσουµε µε την πρώτη µε αριθµό 893/25-6-2021 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Χανίων του ΣΥΡΙΖΑ
- Προοδευτική Συµµαχία κ. Παύλου Πολάκη προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων µε θέµα: «Αναγκαία παρά-
ταση χρονοδιαγραµµάτων και χαλάρωση ασφυκτικών όρων στα
αγροκτηνοτροφικά προγράµµατα και ενισχύσεις».

Κύριε Πολάκη, καληµέρα σας. Χρόνια πολλά και για προχθές.
Έχετε δύο λεπτά τον λόγο για το ξεκίνηµα. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, η τελευταία πληρωµή από τον ΟΠΕΚΕΠΕ -όχι

η προχθεσινή, αυτή που είχε γίνει µε τη συνδεδεµένη ενίσχυση
πριν από λίγο καιρό- ήταν κατά γενική οµολογία των ίδιων των πα-
ραγωγών η χειρότερη από τότε που καθιερώθηκε το µέτρο της
συνδεδεµένης ενίσχυσης στην ενιαία ενίσχυση του παραγωγού.

Η συγκεκριµένη πληρωµή ανέδειξε µια σειρά από σοβαρά
προβλήµατα που έχουν δηµιουργηθεί στη σχέση παραγωγού µε
τα ΚΥΔ, τα Κέντρα Υποβολής των Δηλώσεων, τον ΟΠΕΚΕΠΕ και
το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων µε συνέπεια
και την καθυστέρηση και τα λάθη στην καταβολή των ενισχύσεων
και αποζηµιώσεων και την επιβολή ποινών στους παραγωγούς

στο σύνολο της επικράτειας. 
Από τα στοιχεία που έχουµε και που εσείς έχετε ανακοινώσει,

έξι χιλιάδες περίπου παραγωγοί βρέθηκαν εκτός ενιαίας ενίσχυ-
σης και από αυτούς που πήραν κάποιοι είχαν και ποινές.

Σε µια περίοδο µε υπαρκτούς ακόµα τους περιορισµούς λόγω
του κορωνοϊού τα ΚΥΔ και οι µελετητές καλούνται να ανταπεξέλ-
θουν σε ένα ιδιαίτερα δύσκολο έργο µε το Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης και τον ΟΠΕΚΕΠΕ να δείχνουν ότι δεν κατανοούν
πλήρως την κατάσταση. 

Μετά το σίριαλ των προηγούµενων µηνών µε τον τεχνικό σύµ-
βουλο, ο ΟΣΔΕ άνοιξε 15 Απριλίου για τις on line δηλώσεις των
παραγωγών. Όµως, τα ΚΥΔ απέκτησαν πρόσβαση και πλήρη λει-
τουργικότητα στο σύστηµα περί τα τέλη Απριλίου. 

Καλούνται, λοιπόν, οι αγρότες και οι κάτοχοι αγροτικών εκµε-
ταλλεύσεων µέχρι τις 22 Ιουνίου -ξέρω για τη σιωπηρή παρά-
ταση, άλλωστε έχει πάει και παραπέρα το πράγµα- να κάνουν τη
δήλωσή τους, µια δήλωση που είναι η βάση για να µπορέσουν
να πάρουν επιδότηση, να είναι δικαιούχοι τυχόν αποζηµιώσεων,
να ενταχθούν σε προγράµµατα και να διατηρήσουν τις δεσµεύ-
σεις τους σε ήδη εγκεκριµένα προγράµµατα που τυχόν συµµε-
τέχουν χωρίς να επιβληθούν ποινές. 

Υπάρχει ένα πλήθος δηλώσεων, περίπου εξακόσιες χιλιάδες,
µε πλήθος αγροτεµαχίων, εκµεταλλεύσεων και στοιχείων, τα
οποία καλούνται µέσα σε αυτό το περιορισµένο χρονικό διά-
στηµα οι παραγωγοί να συµπληρώσουν πολύ προσεκτικά, γιατί
η δυνατότητα για διορθώσεις -και εδώ υπάρχει ένα µεγάλο πρό-
βληµα- ουσιαστικά δεν υπάρχει, γιατί από πέρυσι ο ΟΠΕΚΕΠΕ
έχει αφαιρέσει τη δυνατότητα διοικητικών πράξεων, αφού έχει
περιορίσει τις περιπτώσεις εφαρµογής της διοικητικής πράξης
µόνο σε µία, που ουσιαστικά αυτό δηµιουργεί ένα τεράστιο µπέρ-
δεµα σε πάρα πολλούς αγρότες. 

Για αυτό, λοιπόν, ερωτάσθε -και θα επανέλθω και στη συνέχεια
µετά- αν προτίθεστε να δώσετε σχετική παράταση, πιο µεγάλη
από την ήδη σιωπηρή που λόγω της καθυστέρησης της συζήτη-
σης της ερώτησης ξέρω ότι έχετε δώσει, λόγω των περιοριστι-
κών µέτρων τα οποία υπάρχουν για την πανδηµία και όλα τα
χρονοδιαγράµµατα έχουν πάει πίσω. 

Και, δεύτερον, εάν θα αλλάξει το ασφυκτικό πλαίσιο των διοι-
κητικών πράξεων του ΟΣΔΕ που έχει οδηγήσει πολλούς παρα-
γωγούς σε απώλειες επιδοτήσεων και επιβολής ποινών χωρίς να
φταίνε αυτοί για το θέµα των διοικητικών πράξεων. 

Ευχαριστώ και θα επανέλθω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Πολάκη.
Θα απαντήσει η Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-

φίµων κ. Φωτεινή Αραµπατζή.
Κυρία Αραµπατζή, καληµέρα σας. Έχετε τρία λεπτά για εσάς.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Πολάκη, νοµίζω ότι τα πυρά σας είναι λίγο άσφαιρα έως

πολύ άσφαιρα και θα γίνω πολύ συγκεκριµένη. 
Στην ερώτηση σας εκφράζετε την αγωνία για το πώς θα γίνουν

οι οριστικές δηλώσεις ενιαίας ενίσχυσης των παραγωγών, µε τα
προβλήµατα που πραγµατικά υπήρχαν λόγω της πανδηµίας. Θα
αναφερθώ και στην πανδηµία λίγο πιο συγκεκριµένα. 

Προφανώς δεν έχετε ενηµερωθεί ότι έως 30 Ιουνίου που
έκλεισε το σύστηµα έχουν υποβληθεί εξακόσιες πενήντα οκτώ
χιλιάδες εννιακόσιες τριάντα µία οριστικές δηλώσεις ενιαίας ενί-
σχυσης, γεγονός που καταδεικνύει µε τον πιο πασίδηλο τρόπο
ότι το σύστηµα καίτοι υπήρχε κορωνοϊός, µε τα προβλήµατα τα
οποία δηµιούργησε, όπως της τηλεργασίας, της εξ αποστάσεως
εργασίας, τις δυσχέρειες λόγω της κοινωνικής αποµάκρυνσης
και, άρα, των δυσχερειών ενδεχοµένως των αγροτών να υποβάλ-
λουν τις δηλώσεις τους στα ΚΥΔ, παρ’ όλα αυτά, το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης, ο ΟΠΕΚΕΠΕ και όλοι οι εποπτευόµενοι
οργανισµοί που κάθε φορά καλούνται να αντιµετωπίσουν κρίσεις
λειτούργησαν απολύτως συντονισµένα µε αποτέλεσµα στις 30
Ιουνίου, όπως κάθε χρόνο -επίσηµα στοιχεία σας µεταφέρω- εξα-
κόσιες πενήντα οκτώ χιλιάδες εννιακόσιες τριάντα µία δηλώσεις
οριστικές να υπάρχουν στο σύστηµα. Άρα, προς τι η ανησυχία
και προς τι η παράταση την οποία ζητάτε;
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Δεύτερον, αναφέρεστε και λέτε συγκεκριµένα και στην ερώ-
τησή σας και εδώ προφορικά ότι η συνδεδεµένη ενίσχυση του
αιγοπρόβειου γάλακτος ήταν οµολογουµένως η χειρότερη των
τελευταίων ετών. 

Τώρα µε συγχωρείτε, κυρίε Πολάκη, από µία κυβέρνηση, όπως
η δική σας, µε τα έργα και τις ηµέρες της στον αγροτικό τοµέα -
και αναφέροµαι στη φορολογική και ασφαλιστική επιδροµή που
επιφυλάξατε στους αγρότες, αναφέροµαι στην πρωτοφανή καθυ-
στέρηση των πληρωµών τις οποίες επιφυλάξατε- να µας λέτε ότι
ήταν η χειρότερη και να µας λέτε ότι ήταν και καθυστερηµένη,
όταν η πληρωµή έγινε επί των ηµερών µας 20 Μαΐου του 2021 για
τα αιγοπρόβεια και για το βόειο µαζί και επί των δικών σας ηµερών
-θέλετε να ακούσετε ηµεροµηνίες πότε πληρώθηκαν;- 2015, 22
Ιουλίου του ’16 πληρώσατε το αιγοπρόβειο, 2016, 8 Ιουνίου του
2017, 2017 17 Μαΐου του 2018. Και εµείς πληρώσαµε 20 Μαΐου
του 2021 έχοντας την πανδηµία του κορωνοϊού, έχοντας όλα τα
ζητήµατα τα οποία µε τον τεχνικό σύµβουλο αναφερθήκατε, τα
οποία, βεβαίως, διά της νοµικής και διάφανης οδού αποκαταστά-
θηκαν και µιλάµε, δηλαδή, τώρα για δύο µέρες σε ό,τι αφορά
τώρα στους έξι χιλιάδες αγρότες στους οποίους αναφερθήκατε. 

Πράγµατι, ο ΟΠΕΚΕΠΕ διαπίστωσε από τις δηλώσεις των
αγροτών του 2020 ότι από τους είκοσι τρεις χιλιάδες αγρότες
που είχαν δηλώσει αιγοπροβατοτρόφοι υπήρχε πρόβληµα αντι-
στοίχισης µεταξύ του ζωικού κεφαλαίου και του µίνιµουµ του γά-
λακτος που πρέπει να δηλώνουν. Δηλαδή, µε λίγα λόγια δεν
µπορεί να δηλώνεις ότι έχεις εκατόν πενήντα ζώα, όταν δηλώνεις
δέκα τόνους γάλα. Πρέπει να δηλώνεις, τουλάχιστον, δεκαπέντε
τόνους γάλα. 

Έρχεται, λοιπόν, ο ΟΠΕΚΕΠΕ -και τι δεν είναι υπεύθυνος- και
βγάζει τέσσερις ανακοινώσεις, αφού έχει δει το πρόβληµα: 12-
10-2020 στέλνει e-mail ο ΟΠΕΚΕΠΕ προς τα ΚΥΔ, Κέντρα Υπο-
δοχής Δηλώσεων, µε την αρχική εγκύκλιο διοικητικών πράξεων
όπου συµπεριλαµβάνονται οι διορθώσεις των διατηρούµενων
ζώων. Στις 26 Οκτωβρίου ανάρτηση στον ιστότοπο του ΟΠΕ-
ΚΕΠΕ για τις παραπάνω διορθώσεις µε καταληκτική ηµεροµηνία
31 Δεκεµβρίου 2021. E-mail στις 29 Οκτωβρίου του φορέα συν-
τονισµού προς τα πιστοποιηµένα ΚΥΔ µε την αντίστοιχη εγκύ-
κλιο. 8 Δεκεµβρίου 2020 ανακοίνωση πάλι στον ιστότοπο του
ΟΠΕΚΕΠΕ µε την οποία καλεί τους παραγωγούς να προβούν σε
διόρθωση των αιτούµενων ζώων λόγω εσφαλµένης αρχικής τους
εκτίµησης. 29 Ιανουαρίου ανακοίνωση που δίνουµε παράταση
για αυτές τις διορθώσεις µέχρι 31 Ιανουαρίου . Είναι πέντε ακρι-
βώς ενέργειες προκειµένου να αποφευχθεί.

Τι έγινε στην πράξη; Από τους είκοσι τρεις χιλιάδες, οι δεκαέξι
χιλιάδες διόρθωσαν και έµειναν οι έξι χιλιάδες διακόσιοι, οι
οποίοι δεν είχαν διορθώσει καίτοι έγινε όλη αυτή η διαδικασία.

Τι έκανε, λοιπόν, το Υπουργείο και ο ΟΠΕΚΕΠΕ; Με παρέµ-
βαση της πολιτικής ηγεσίας και σε πλήρη συνεννόηση µε τον
ΟΠΕΚΕΠΕ δίνουµε µία εβδοµάδα. Ανοίγουµε ξανά το σύστηµα
για µία εβδοµάδα από Δευτέρα –έχω εδώ την ηµεροµηνία- προ-
κειµένου να δώσουµε πάλι ευκαιρία σε αυτούς τους ανθρώπους
να διορθώσουν.

Μάλιστα, κύριε Πολάκη, στέλνουµε στα Κέντρα Υποδοχής Δη-
λώσεων ακριβώς και ονοµατισµένα τα ονοµατεπώνυµα των κτη-
νοτρόφων που έπρεπε να δηλώσουν και να κάνουν τη σωστή
αντιστοίχιση. Δηλαδή, έτοιµη δουλειά, πάρτε την, αυτοί πρέπει
να τα δηλώσουν έτσι. 

Και τι γίνεται προχθές, στις 30 Ιουνίου, κύριε Πολάκη; Αυτοί οι
άνθρωποι, οι έξι χιλιάδες διακόσιοι ενενήντα πέντε, πληρώθηκαν
µε 4.636.940,99 ευρώ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Οι δύο χιλιάδες οκτακόσιοι.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Οι έξι χιλιάδες διακόσιοι ενενήντα πέντε, κύριε
Πολάκη, µε επίσηµα στοιχεία του ΟΠΕΚΕΠΕ πήραν 4,5 εκατοµ-
µύρια ευρώ τώρα, στις 30 Ιουνίου, γιατί ακριβώς συντονισµένα
λειτούργησε το σύστηµα –και µάλιστα πυροσβεστικά- προκειµέ-
νου να µη µείνει ουδείς αιγοπροβατοτρόφος, ουδείς κτηνοτρό-
φος και να έχει ζήτηµα µε την πληρωµή. Ούτε ποινές
επιβλήθηκαν. Κανονικά έγινε και η πληρωµή. Κάναµε ό,τι περ-
νούσε και δεν περνούσε από το χέρι µας για να λειτουργήσουν
όλα εντάξει.

Σας καταθέτω για τα Πρακτικά αυτά που σας ανέφερα.
(Στο σηµείο αυτό η Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης κ. Φω-

τεινή Αραµπατζή καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

Τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,

κυρία Υφυπουργέ.
Ορίστε, κύριε Πολάκη, έχετε κι εσείς τρία λεπτά για να δευτε-

ρολογήσετε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κυρία Αραµπατζή, ευχαριστώ για την

απάντηση. Η αλήθεια είναι ότι όταν γίνεται η συζήτηση µετά από
δεκαπέντε µέρες και έχουν περάσει κάποια πράγµατα και κάποια
πράγµατα έχουν αλλάξει.

Θέλω να σταθώ σε ένα σηµείο, γιατί εγώ τα στοιχεία τα οποία
έχω, η πληρωµή προ δύο ηµερών, είναι ότι έδωσαν 2.881.000
ευρώ σε δύο χιλιάδες εξακόσιους σαράντα δικαιούχους ενίσχυ-
σης για την παραγωγή πρόβειου γάλακτος. Άρα, όπως είπα και
πριν, περίπου τρεις χιλιάδες έµειναν απλήρωτοι µε πάνω από 5
εκατοµµύρια ευρώ που ήταν να λαµβάνουν. Αυτά είναι τα στοι-
χεία που έχω εγώ. Αν είναι διαφορετικά αυτά τα δικά σας και
είναι προς τα πάνω, χαίροµαι.

Θέλω να ρωτήσω κάτι για την πληρωµή του Δεκεµβρίου, γιατί
υπάρχει ένα γενικότερο θέµα ως προς αυτό που µου είπατε προ-
ηγουµένως ότι στείλατε την έτοιµη δουλειά στα κέντρα υποδο-
χής να την κάνουν. Μα, αυτό έκανε ο ΟΠΕΚΕΠΕ τα προηγούµενα
χρόνια. Έκανε µόνος του αυτόµατα την αντιστοίχιση. Το πρό-
βληµα δηµιουργήθηκε γιατί εσείς φέτος βάλατε να κάνουν τη δι-
οικητική πράξη οι αγρότες και όχι απευθείας τη διασταύρωση ο
ΟΠΕΚΕΠΕ, ο οποίος είχε τα στοιχεία για την τελική παραγωγή
του γάλακτος σε σχέση µε την αρχική δήλωση που έκανε ο πα-
ραγωγός. Αυτό γινόταν κάθε χρόνο. Έτσι γινόταν.

Φέτος, λοιπόν, µε τον κορωνοϊό και τα περιοριστικά µέτρα εί-
πατε ότι πρέπει να το κάνει αυτό ο παραγωγός και εκεί δηµιουρ-
γήθηκε το πρόβληµα, διότι υπάρχουν και δύο κατηγορίες
αγροτών οι οποίοι δεν µπορούν να κάνουν τη δήλωση ακόµα και
σήµερα. Οι δύο κατηγορίες είναι αυτοί που είναι σε επιτόπιο
έλεγχο και αυτοί που δεν έχουν ενηµερώσει το κτηνιατρικό µη-
τρώο. Και αυτό δεν έχει γίνει όχι γιατί δεν θέλουν να το κάνουν
οι άνθρωποι, αλλά γιατί υπάρχουν τα περιοριστικά µέτρα του κο-
ρωνοϊού. Δεν µπορούν αυτοί, λοιπόν, γι’ αυτούς τους δύο λόγους
να το κάνουν. Αυτή η κατηγορία δεν µπορεί να κάνει τη συµπλη-
ρωµατική διοικητική πράξη.

Πάµε τώρα σε ένα πιο σοβαρό, κυρία Αραµπατζή. Το πιο σο-
βαρό είναι το εξής: Το σύνολο των επιδοτήσεων ήταν
1.650.000.000 ευρώ, αφαιρουµένου του 2,5% που είχε αφαιρεθεί
πριν. Δηλαδή, περίπου 40 εκατοµµύρια ευρώ πηγαίνουν για το
εθνικό απόθεµα. Απ’ αυτό το 1.650.000.000 ευρώ που έπρεπε να
καταβληθεί τον Δεκέµβριο του 2020 που µας πέρασε και που είχε
καταβληθεί το 2019 και το 2018 και το 2017, έλειπαν περίπου 180
εκατοµµύρια. Δηλαδή, έλειπε ένα 10%-11% οριζόντια σε όλους
τους παραγωγούς. Από αυτό το ποσό που έλειπε, εσείς προχθές
δώσατε συνολικά µε τις δύο καταβολές γύρω στα 85 εκατοµµύ-
ρια ευρώ. Άρα, λείπουν, καµµιά ενενηνταριά. Αν όλα αυτά έχουν
πάει στο εθνικό απόθεµα, πρέπει να παρουσιάσετε πληρωµή 90
εκατοµµύρια ευρώ που κόψατε εσείς φέτος, συν 40 εκατοµµύρια
ευρώ που έχουν ήδη κρατηθεί από το 2,5%, δηλαδή µία πληρωµή
130 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Μπορείτε να µας πείτε αυτά τα χρήµατα των επιδοτήσεων πού
ακριβώς έχουν πάει; Διότι από όσο έχω ενηµερωθεί, δεν έχει
υπάρξει κάποια τέτοια καταβολή των 130 εκατοµµυρίων ευρώ
για την ενίσχυση του εθνικού αποθέµατος, τα νέα δικαιώµατα,
κ.λπ.. Είχα ξαναρωτήσει και τον κ. Βορίδη πριν από λίγο καιρό
γι’ αυτό, τότε που είχε γίνει η περικοπή και «άκρα του τάφου
σιωπή». Είµαστε περήφανοι γι’ αυτά που κάναµε για τους παρα-
γωγούς την περίοδο 2015-2019. Κάναµε τον νόµο για τους βο-
σκοτόπους, γλυτώσαµε πάρα πολλά πρόστιµα, οι παραγωγοί
ήξεραν πότε θα πάρουν τις επιδοτήσεις τους και τις έπαιρναν
χωρίς τέτοια πράγµατα. Γλυτώσαµε πάρα πολλά πρόστιµα από
την Ευρωπαϊκή Ένωση.
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Μπορείτε να µου πείτε, όµως, αυτά τα 130 εκατοµµύρια ευρώ
που λείπουν, πού είναι, πού πήγαν ή πού θα πάνε; Διότι λείπουν
από τους λογαριασµούς ενίσχυσης των αγροτών.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε, κύριε

Πολάκη.
Ορίστε, κυρία Αραµπατζή, έχετε κι εσείς τρία λεπτά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριε Πολάκη, προσπαθώ πάντοτε να µιλάω ει-
δικά στην Εθνική Αντιπροσωπεία µε συγκεκριµένα στοιχεία και
νούµερα.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κι εγώ το ίδιο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Με συγχωρείτε, αλλά δεν το βλέπω. Δεν βλέπω
ούτε τα συγκεκριµένα στοιχεία ούτε τα νούµερα, γιατί λέτε νού-
µερα τα οποία δεν αποδεικνύετε. Ήρθατε προηγουµένως στην
πρωτολογία σας και είπατε ότι έχουν πληρωθεί δύο χιλιάδες
αγρότες κι εγώ σας λέω σύµφωνα µε επίσηµα στοιχεία του ΟΠΕ-
ΚΕΠΕ ότι έχουν πληρωθεί και οι έξι χιλιάδες διακόσιοι ενενήντα
πέντε 4,5 εκατοµµύρια ευρώ.

Έρχεστε εδώ και µας λέτε ότι είστε περήφανος για τα χρόνια
του ΣΥΡΙΖΑ. Καλά, δεν περίµενα και τίποτα άλλο να πείτε, κύριε
Πολάκη. Προφανώς είστε περήφανος για την υπερφορολόγηση
των αγροτών, την οποία µε το πρώτο νοµοσχέδιο που έφερε η
Κυβέρνηση τη µείωσε στο 9%. Προφανώς είστε περήφανος που
βάλατε ασφαλιστικές εισφορές που έφταναν το ένα χιλιάρικο µη-
νιαίως για τους αγρότες. Προφανώς είστε περήφανος που κά-
νατε δυόµισι χρόνια να πληρώσετε νόµιµες πληρωµές των
αγροτών του ΕΛΓΑ και έρχεται µία Κυβέρνηση εν µέσω πανδη-
µίας και πληρώνει µε προκαταβολή δύο φορές, µία για τον «Ιανό»
και τώρα µία για τους παγετούς.

Τώρα, αν εσείς είστε περήφανος, πραγµατικά, κύριε Πολάκη,
δεν εκπλήσσοµαι.

Όµως, θέλω να σας πω το εξής: Για να µην έχουµε πανδηµία
και να µπορούν οι αγρότες να πηγαίνουν ελευθέρως και αβιά-
στως και να λειτουργεί η κανονικότητα, προφανώς πρέπει να
υπάρχει το τείχος της ανοσίας των εµβολιασµών, κύριε Πολάκη. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Για τα 130 εκατοµµύρια ευρώ θα µας
πείτε;

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Και βρίσκω την ευκαιρία να πω στην Εθνική Αν-
τιπροσωπεία ότι για να έχουµε επιδοτήσεις, κύριε Πολάκη και να
έχουµε κανονική ζωή, αγροτική, οικονοµική και όλη τη ζωή την
οποία θέλουµε να χαιρόµαστε, να παράγουµε και να µοχθούµε,
πρέπει να έχουµε υγεία. Οι αγρότες, οι µελισσοκόµοι, οι κτηνο-
τρόφοι, οι αλιείς πρέπει να είναι υγιείς. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, από αυτό εδώ το Βήµα εγώ καλώ όλους τους
ανθρώπους του πρωτογενούς τοµέα, τις οικογένειές τους, τα
παιδιά τους να εµβολιαστούν, σε αντίθεση µε αυτά που έρχεστε
και λέτε εσείς, κύριε Πολάκη. Πραγµατικά αισθάνοµαι ότι βρί-
σκοµαι µπροστά στον πιο επιφανή εκπρόσωπο του αντιεµβολια-
στικού κινήµατος. Έχετε ευθύνη γι’ αυτά που κάνετε και λέτε,
κύριε Πολάκη. Δεν µπορείτε να µιλάτε για την πανδηµία και τα
προβλήµατα που δηµιουργεί, την ίδια στιγµή που ρίχνετε λάδι
στη φωτιά και αφήνετε τον κόσµο ανεµβολίαστο και τους όποι-
ους έχουν τις όποιες αµφιβολίες τους. Ανθρώπινο είναι. Δεν εί-
µαστε όλοι επιστήµονες ούτε είµαστε γιατροί.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Για τα 130 εκατοµµύρια ευρώ θα µας
πείτε;

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Τα 130 εκατοµµύρια ευρώ, κύριε Πολάκη, είναι
δικά σας νούµερα. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Πού είναι αυτά;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, κύριε

Πολάκη.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Εγώ σας λέω ότι έξι χιλιάδες διακόσιοι ενενήντα
πέντε αιγοπροβατοτρόφοι πληρώθηκαν…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μιλάµε για 130 εκατοµµύρια ευρώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Το ακούσαµε, κύριε

Πολάκη. Το είπατε.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Κύριε Πολάκη, να κάνετε νέα ερώτηση µε στοι-
χεία και θα σας απαντήσω µε στοιχεία.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Είναι πραγµατικά τα νούµερα. Λείπουν
130 εκατοµµύρια ευρώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη, το
ακούσαµε.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Η ένδεια των επιχειρηµάτων σας φαίνεται και
από το ότι βάζετε καινούργια δεδοµένα ατεκµηρίωτα στη δευτε-
ρολογία σας. Καταλαβαίνω τη δύσκολη θέση στην οποία έχετε
βρεθεί.

Να πω και δυο κουβέντες για αυτά που είπατε ότι κάνατε, για
τα βοσκοτόπια και αυτά. Κύριε Πολάκη, τα βοσκοτόπια και το γε-
γονός ότι από την Ευρωπαϊκή Ένωση θεωρούνται βοσκοτόπια οι
ποώδεις, ξυλώδεις και φρυγανώδεις εκτάσεις της χώρας µας
είναι κατάκτηση διαπραγµατευτική της Κυβέρνησης µε κορµό τη
Νέα Δηµοκρατία -το ξέρει ο κ. Κεγκέρογλου- το 2014. Αυτό πα-
ραλάβατε, τον Κανονισµό Omnibus, και βεβαίως αυτός ο Κανο-
νισµός µετά, στη συνέχεια πέρασε από τα ευρωπαϊκά όργανα. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Τι λέτε! Γι’ αυτό είχαµε τα πρόστιµα!
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Δεύτερον, κύριε Πολάκη, η συνδεδεµένη ενί-
σχυση στο αιγοπρόβειο, που τόσο πολύ σας ενδιαφέρει, και καλά
κάνει και σας ενδιαφέρει,…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Βοσκός ήταν ο πατέρας µου και µε εν-
διαφέρει. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων):…έγινε νόµος µε Κυβέρνηση κορµό της Νέας Δη-
µοκρατίας. Το 2014 αποφασίστηκε στον φάκελο για τη νέα Κοινή
Αγροτική Πολιτική που η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας κα-
τέθεσε τον Αύγουστο του 2014.

Σε ό,τι αφορά τις διοικητικές πράξεις, εφαρµόζουµε απολύτως
το ενωσιακό καθεστώς, για να είναι νόµιµες οι πληρωµές και να
µην υπάρχουν ζητήµατα ανακτήσεων.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Θα πρέπει όµως, µετά να απαντήσω κι
εγώ.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Άµα σας δώσει τον λόγο ο κύριος Πρόεδρος,
εγώ δεν έχω πρόβληµα και µέχρι το µεσηµέρι να συζητάµε.

Λέτε στην ερώτησή σας, κύριε Πολάκη: «Θα αλλάξει το ασφυ-
κτικό πλαίσιο των διοικητικών πράξεων του ΟΣΔΕ που έχει οδη-
γήσει πολλούς παραγωγούς σε απώλειες επιδοτήσεων και
επιβολής ποινών;». Για να πούµε τι ακριβώς εννοείτε εδώ, κύριε
Πολάκη, αν το πλαίσιο για να γίνονται οι διορθωτικές δηλώσεις
είναι επ’ άπειρον ανοιχτό δεν θα µπορεί να λειτουργεί το σύ-
στηµα….

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δεν λέω επ’ άπειρον, δεν λέει η ερώτηση
«επ’ άπειρον».

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων):…προκειµένου να γίνονται διασταυρωτικοί έλεγ-
χοι, προκειµένου να γίνονται όλες οι αναγκαίες πράξεις για να
γίνονται πληρωµές. Αυτό εισηγείστε, δηλαδή να είναι ένα σύ-
στηµα ανοιχτό;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Εσείς αυτό καταλάβατε;
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Εγώ αυτό κατάλαβα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ και

τους δύο!
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Εσείς, κυρία Υφυπουργέ, δηµιουργήσατε

το πρόβληµα φέτος που αντί να βάλετε τον ΟΠΕΚΕΠΕ να κάνει
τη διασταύρωση βάλατε να την κάνει ο αγρότης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη, να
φύγω;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Συγγνώµη. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Την αποσφαλµάτωση, κύριε Πολάκη, την είδαµε
εµείς και βγάλαµε πέντε ενηµερώσεις από τον ΟΠΕΚΕΠΕ και δώ-
σαµε έτοιµη τροφή διόρθωσης για να γίνει. Είναι υποχρέωση…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Γιατί δεν το διορθώσατε µόνοι σας τότε,
όπως γινόταν πριν;
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ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Το αποτέλεσµα µετράει. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Από το αποτέλεσµα λείπουν 8 εκατοµµύ-
ρια. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Οι αγρότες και οι αιγοπροβατοτρόφοι πληρώθη-
καν στις 30-6 κανονικά. Ουδέν πρόβληµα δηµιουργήθηκε. Εξα-
κόσιες πενήντα οκτώ χιλιάδες εννιακόσιες τριάντα µία δηλώσεις
υποβλήθηκαν, οριστικές, και δεν «άνοιξε µύτη», καίτοι η πανδη-
µία, καίτοι υπήρξαν ένα σωρό καταστροφές, να µην τις αναφέρω.
Ο συντονισµός του Υπουργείου µε τους εποπτευόµενους λει-
τούργησε µε τέτοιον τρόπο ούτως ώστε να µην «ανοίξει µύτη»,
κύριε Πολάκη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κυρία Αραµπατζή. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μία κουβέντα να πω, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Καµµία, κύριε Πο-

λάκη. Πηγαίνετε αν θέλετε από εκεί να τα πείτε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Για τα 130 εκατοµµύρια ούτε εσείς απαν-

τήσατε, όπως και ο κ. Βορίδης. Εκατόν τριάντα εκατοµµύρια
ευρώ λείπουν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη, σας
παρακαλώ. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Να τα φέρετε σε χαρτί τα 130 που λέτε ότι λεί-
πουν, µε αποδείξεις, µε χαρτιά… 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Η αδυναµία της κ. Αραµπατζή να απαν-
τήσει στο πού πήγαν τα 130 εκατοµµύρια ευρώ είναι τόσο γε-
λοία…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ούτε η κ. Αραµπατζή
ούτε ο κ. Βορίδης…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: …που το «γείωσε» στο ότι εγώ είµαι του
αντιεµβολιαστικού. Να κοιτάξετε, κυρία Αραµπατζή, να πείτε
στην Κυβέρνησή σας να φέρει τα φάρµακα, γιατί θα είχαµε γλι-
τώσει τους εξίµισι χιλιάδες νεκρούς από τους δώδεκα χιλιάδες
πεντακόσιους…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Αυτό που λέτε δεν
έχει σχέση µε την ερώτηση. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Γιατί, είχε σχέση η απάντησή της;
Της λέω ότι λείπουν 130 εκατοµµύρια από τις επιδοτήσεις των

κτηνοτρόφων και µου λέει για τα εµβόλια. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ! Τελεί-

ωσε, κύριε Πολάκη.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, επειδή σέβεστε τον Κανονισµό
και το ξέρω, θα ήθελα να πω ότι η ερώτηση του κ. Πολάκη ήταν
συγκεκριµένη. Αυτά τα οποία είπε στη δευτερολογία του ήταν
άσχετα, ατεκµηρίωτα.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ατεκµηρίωτα;
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ναι, βεβαίως. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Πλήρως τεκµηριωµένα ήταν. Θα τα ξα-

ναφέρω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Δεν νοµίζω, κύριε Πολάκη, τόσο πολύ να σας πεί-
ραξε αυτό που σας είπα για τα εµβόλια. Εδώ σας έχει «αδειάσει»
ολόκληρος ο ΣΥΡΙΖΑ. 

Για να µην έχουµε πανδηµία πρέπει να έχουµε τείχος ανοσίας. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: ...(Δεν ακούστηκε)
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Σας «άδειασε» ο κ. Τσίπρας, ο κ. Τσακαλώτος, ο
κ. Ξανθός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρία Αραµπατζή,
κύριε Πολάκη, σας παρακαλώ και τους δύο!

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Τα 130 εκατοµµύρια λείπουν. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη, δεν

σας απάντησε ούτε ο κ. Βορίδης για τα 130.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Αυτό λέω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τι να κάνουµε τώρα!

Την άλλη φορά. Καταθέστε ξανά ερώτηση. 

Προχωρούµε τώρα στην πρώτη µε αριθµό 905/28-6-2021 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του
Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Μέτρα
στήριξης για τη µελισσοκοµία και υλοποίηση του προγράµµατος
ενίσχυσης των µελισσοκόµων της Κρήτης».

Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά για να ανα-
πτύξετε την επίκαιρη ερώτηση. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Επειδή αναφέρθηκε το όνοµά µου προηγουµένως οφείλω να

πω ότι το 2014 επιτέλους η χώρα απέκτησε ορισµό για το δάσος,
µε µια επεξεργασία επιστηµονική, η οποία έδωσε τη δυνατότητα
στη χώρα µας να ξεκαθαρίσει ένα θέµα το οποίο χρόνιζε.

Με βάση τον ίδιο νόµο προβλεπόταν η εκπόνηση διαχειριστι-
κών σχεδίων για τους βοσκοτόπους την επόµενη πενταετία. Δυ-
στυχώς, δεν έγινε τίποτα. Όµως ο ορισµός του δάσους που
δόθηκε το 2014 και όλες οι ενέργειες της ελληνικής πολιτείας
οδήγησαν σε απόφαση του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου το 2020,
επιστροφής όλων των προστίµων που είχε καταβάλει η χώρα, πε-
ρίπου 400 εκατοµµύρια. Αυτό, λοιπόν, που σήµερα µπορούµε να
δούµε είναι τα 400 εκατοµµύρια που επεστράφησαν στη χώρα
αν πρέπει να αξιοποιηθούν στον αγροτικό τοµέα ή όχι.

Και έρχοµαι και εξ αυτού στην ερώτησή µου, που αφορά τη
µελισσοκοµία, έναν κλάδο του αγροτικού τοµέα που επλήγη
πάρα πολύ σοβαρά από την πανδηµία. Και πριν την πανδηµία
υπήρχαν ζητήµατα µε τη µελισσοκοµία που αφορούν την κλιµα-
τική αλλαγή, τις αλλαγές οι οποίες έχουν επέλθει στις συνθήκες.
Και ήρθε η πανδηµία να δυσκολέψει -λόγω των περιοριστικών µέ-
τρων που έλαβε η Κυβέρνηση για την αντιµετώπιση της πανδη-
µίας- τη µετακίνηση, άρα και τη φυσιολογική ανάπτυξη των
σµηνών, µε αποτέλεσµα να έχουµε και µείωση της παραγωγής
εξ αυτού του λόγου. 

Αυτό το οποίο, λοιπόν, ζητώ από την Κυβέρνηση είναι η ενί-
σχυση του κλάδου των µελισσοκόµων. Ήδη συζητήσαµε µε τον
Υπουργό Οικονοµικών και είπε ότι έχει ετοιµαστεί ένα σχέδιο κοι-
νής υπουργικής απόφασης και είναι στο Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης. Άρα συγκεκριµένα ρωτάµε την κυρία Υπουργό εάν
το σχέδιο αυτό προβλέπει την ενίσχυση, σύµφωνα µε αυτά που
είπε ο Υπουργός Οικονοµικών, ή αν το Υπουργείο Αγροτικής Ανά-
πτυξης εκτιµά ότι πρέπει να υπάρχει µεγαλύτερη ενίσχυση ανά
κυψέλη. Γιατί το ποσό των 3,39 ευρώ ανά κυψέλη, το οποίο ανα-
κοινώθηκε, είναι πάρα πολύ µικρό για να αντιµετωπιστούν τα
προβλήµατα που προέκυψαν από την πανδηµία. Ζητάµε, λοιπόν,
µεγαλύτερο ποσό και αν είναι δυνατόν να ενισχυθεί βεβαίως το
συνολικό ποσό των 3,2 εκατοµµυρίων, να υπάρξει πρόβλεψη και
για τα νησιά και για την Κρήτη, όπως επιβάλλει το Σύνταγµα,
γιατί τα προβλήµατα είναι περισσότερα εκεί, και θέλουµε τις
απαντήσεις από την κυρία Υπουργό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Κεγκέρογλου. 

Θα απαντήσει η Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων κ. Φωτεινή Αραµπατζή. 

Ορίστε, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, κατ’ αρχάς να πούµε ότι χαίροµαι ιδιαίτερα

που συζητάµε εδώ στην Εθνική Αντιπροσωπεία τα ζητήµατα της
µελισσοκοµίας, ενός γενικώς ξεχασµένου κλάδου τα προηγού-
µενα χρόνια, για τον οποίο ως ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης δίνουµε µεγάλη έµφαση, µε πράξεις. Σας αναφέρω
το Εθνικό Ηλεκτρονικό Μελισσοκοµικό Μητρώο και σας ανα-
φέρω επίσης ενδεικτικά τη συνεργασία του Υπουργείου µας µε
το Υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης προκειµένου να δηµι-
ουργηθεί το σύστηµα «Άρτεµις», δηλαδή ισοζύγια στο µέλι και
να είναι απολύτως διάφανη η αγορά του µελιού από την κυψέλη
έως το ράφι.

Έχετε κάνει εκτενή διάλογο για το θέµα στο οποίο αναφέρε-
στε µε τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµικών κ. Σκυλακάκη
µόλις προχθές, ο οποίος ειδικά αναφερόµενος στην Κρήτη σάς
ανακοίνωσε ότι οι µελισσοκόµοι έχουν υποστεί µία απώλεια ει-
σοδήµατος από τα δέκα εκατοµµύρια τριακόσιες εξήντα µία χι-
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λιάδες ευρώ στα εννιά περίπου εκατοµµύρια, οκτώ εννιακόσια
για την ακρίβεια.

Αυτή η απώλεια, όπως σας είπε ο κύριος Υπουργός, έχει κα-
λυφθεί εν µέρει από τις επιστρεπτέες προκαταβολές.

Βεβαίως, υπάρχει η πρόβλεψη την οποία έκανε το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης για την ενίσχυση του κλάδου της µελισσο-
κοµίας για την απώλεια εισοδήµατος την οποία υπέστη λόγω του
κορωνοϊού. Η συγκεκριµένη πρόταση µαζί µε την πρόταση για
τους µαύρους χοίρους, για τους χοίρους και για τη λεβάντα
έχουν φύγει στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή προς έγκριση στις 17 Ιου-
νίου, δηλαδή ούτε δεκατρείς µέρες της πίσω.

Η σχετική ΚΥΑ µε το ποσό για 3.200.000, όπως σας είπε ο κ.
Σκυλακάκης, είναι έτοιµη. Περιµένουµε την έγκριση από την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή -την τυπική, θεωρούµε- για να προβούµε στην
ενίσχυση του κλάδου των µελισσοκόµων µε 3,39 ευρώ ανά κυ-
ψέλη, όπως έχει ορίσει το Υπουργείο Οικονοµικών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Κεγκέρογλου,
έχετε τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το µεγάλο θέµα, εκτός από την κλιµατική αλλαγή και τις τοπι-

κές κλιµατικές κρίσεις οι οποίες εκδηλώνονται, είναι των ελληνο-
ποιήσεων, που νοµίζω ότι πρέπει να είναι σε προτεραιότητα το
επόµενο διάστηµα. Το µητρώο και το ισοζύγιο θα συµβάλουν,
αλλά δεν αρκούν, αν δεν δείξουµε επιµονή και αν δεν στελεχω-
θούν και οι αρµόδιες υπηρεσίες σε περιφερειακό επίπεδο.

Σχετικά µε την ενίσχυση, η οποία θεωρείται ότι έρχεται να κα-
λύψει τις πωλήσεις του 2019, η ζηµιά στην παραγωγή του 2020
θα φανεί κυρίως, κυρία Υπουργέ, στα στοιχεία του 2021, γιατί
µέσα στο 2020 ουσιαστικά µιλάµε για την τιµολόγηση της παρα-
γωγής της προηγούµενης χρονιάς η οποία διατίθεται στην επό-
µενη.

Εποµένως, έχουµε µια διαφορά φάσης στο να αποτυπωθεί στα
λογιστικά, στα επίσηµα στοιχεία, η ζηµιά που σήµερα γίνεται. Με
αυτή την έννοια, δεν είναι η ζηµιά µόνο 1 εκατοµµύριο. Είναι
πολύ περισσότερο και θα το δείτε απολογιστικά στο 2021. Θα
φανεί αυτό, εξάλλου, γιατί υπήρξε µείωση της παραγωγής λόγω
του ότι δεν αναπτύχθηκαν σύµφωνα µε τους κανόνες που κινούν-
ται οι µελισσοκόµοι και µετακινούν τα σµήνη σε τόπους ανάλογα
µε τις συνθήκες που συµβάλλουν στην ανάπτυξή τους. Αυτό δεν
υπήρξε λόγω των απαγορεύσεων. Είχαµε µείωση της παραγω-
γής και εποµένως, θα αποτυπωθεί το επόµενο διάστηµα.

Αυτό το οποίο ζητάµε είναι να υπάρξει αύξηση του ποσού, αφ’
ενός, για να καλυφθεί στο σύνολο της χώρας και όχι µόνο στην
Κρήτη και επιπλέον, να υπάρξει ειδική µέριµνα για τα νησιά και
την Κρήτη, µε µεγαλύτερο ποσό ανά κυψέλη. Αυτό γιατί το ζη-
τάµε; Γιατί έχει τοπικιστικό χαρακτήρα; Όχι. Η πρόνοια του Συν-
τάγµατος είναι γενική, βεβαίως, αλλά έγκειται στο γεγονός ότι
ένα µικρό νησί, αλλά και η Κρήτη που δεν έχει µεγάλες δυνατό-
τητες, γιατί έχουµε γεωργική γη σε πολύ µεγάλο ποσοστό, έχει
προβλήµατα στις µετακινήσεις.

Όταν, λοιπόν, έρθει η πολιτεία και απαγορεύει και τη µετακί-
νηση από δήµο σε δήµο, που έγινε σε πολλές περιπτώσεις, αυτό
δυσκολεύει πάρα πολύ τα πράγµατα. Βέβαια, δεν υπήρξε σε όλη
τη διάρκεια της πανδηµίας αυτή η απαγόρευση. Υπήρξε σε ορι-
σµένες περιόδους µόνο και στη συνέχεια, λύθηκε µε διάφορους
τρόπους.

Θέλουµε, λοιπόν, την ιδιαίτερη µέριµνα για τα νησιά και την
Κρήτη και βεβαίως, την αύξηση του ποσού συνολικά για να µην
υπάρξει και η ανάγκη για δεύτερο πακέτο στήριξης στον κλάδο
της µελισσοκοµίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Κεγκέρογλου.
Κυρία Αραµπατζή, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριε συνάδελφε, χαίροµαι πολύ που χαιρετίζετε
την πρωτοβουλία του Υπουργείου να αντιµετωπίσει τη µάστιγα
των ελληνοποιήσεων, κάνοντας ουσιαστικά την ψηφιακή κατα-
γραφή όλης της µελισσοκοµικής δραστηριότητας και των ισοζυ-
γίων στο µέλι, το οποίο πραγµατικά είναι µια πρωτοπορία για τον
κλάδο. Χαίροµαι πολύ που το αναγνωρίζετε.

Καταλαβαίνετε πως σε ό,τι αφορά το καθεστώς των µικρών νη-
σιών του Αιγαίου, το εν λόγω κανονιστικό πλαίσιο, κύριε συνά-
δελφε, χρονολογείται από το 1993, όταν αναγνωρίστηκαν τα
ιδιαίτερα προβλήµατα τα οποία αντιµετώπιζε ο γεωργικός το-
µέας στα µικρά νησιά του Αιγαίου λόγω του απόκεντρου, του νη-
σιωτικού, του παραµεθόριου χαρακτήρα τους και σε αυτό
βεβαίως, γνωρίζετε πολύ καλά ότι δεν περιλαµβάνονται η Εύβοια
και η Κρήτη. Είµαι σίγουρη ότι το γνωρίζετε.

Είναι λογικό, κύριε συνάδελφε, να ζητάτε και εµείς, επίσης,
στο Υπουργείο, εάν τα ταµειακά διαθέσιµα ήταν άπειρα και
άτελα, ενδεχοµένως θα είχαµε δυνατότητες -στα πλαίσια πάν-
τοτε των δηµοσιονοµικών διαθέσιµων- να δίνουµε καλύτερες
αποζηµιώσεις σε σχέση µε αυτές που βγαίνουν.

Σε κάθε περίπτωση, όµως, πρέπει η απώλεια εισοδήµατος, για
να µπορούµε να συγκλίνουµε µε το κανονιστικό πλαίσιο και να
µην έχουµε τα ζητήµατα των ανακτήσεων, η απώλεια εισοδήµα-
τος να συνδέεται ευθέως µε τον κορωνοϊό, θα πρέπει να αποδει-
κνύεται στην αγορά ότι υπήρχε µείωση των πωλήσεων, µείωση
του τζίρου.

Θα σας απαντήσω, κύριε συνάδελφε, ότι ναι µεν η µελισσοκο-
µία επλήγη και το ζήτηµα ήταν ότι ένας αχαρτογράφητος κλάδος
έπρεπε να στοιχειοθετηθεί και να φανεί η ζηµιά του.

Ήταν µια πάρα πολύ δύσκολη διαδικασία, κύριε συνάδελφε.
Την ίδια στιγµή, όµως, στις ελληνικές εξαγωγές, που αυξήθηκαν
κατά 50% -υπάρχει το µέλι- στην αξία των πωλήσεων µέσω του
καναλιού του σουπερµάρκετ είχαµε 16% αύξηση, γιατί ο κόσµος
στράφηκε και λόγω του κορωνοϊού στις ευεργετικές ιδιότητες
που είχε το µέλι. Ως προς τις µετακινήσεις που είπατε προηγου-
µένως, ναι µεν ο κορωνοϊός δηµιούργησε τις δυσχέρειες τις
οποίες όλοι γνωρίζουµε. Όµως, θα θυµάστε πολύ καλά, γιατί πα-
ρακολουθείτε πολύ ενδελεχώς τα αγροτικά θέµατα, ότι υπήρχε
ειδικό έντυπο από την Πολιτική Προστασία για τη µετακίνηση των
µελισσοκόµων.

Σε κάθε περίπτωση, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, 3,5 εκατοµµύ-
ρια δόθηκαν από την επιστρεπτέα στους µελισσοκόµους της
χώρας ήδη. Άλλα 3,2 εκατοµµύρια θα δοθούν από την ενίσχυση
για τον κορωνοϊό, την οποία περιµένουµε από την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή και είναι ζήτηµα, όπως σας είπα, κάποιων ηµερών η τυ-
πική της έγκριση.

Εκείνο που έχει σηµασία να πούµε, κύριε συνάδελφε, είναι το
εξής. Διότι το λέτε στην ερώτησή σας, ότι οι µελισσοκόµοι δεν
παίρνουν επιδοτήσεις. Είναι γνωστό: Δεν παίρνει κανένας µελισ-
σοκόµος στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Όµως, υπάρχει το γνωστό
πρόγραµµα της µελισσοκοµίας, το οποίο γνωρίζετε πάρα πολύ
καλά.

Αυτό το πρόγραµµα, κύριε συνάδελφε, της µελισσοκοµίας αυ-
ξήθηκε κατά 100%. Δηλαδή, µε πρόσφατη τροποποίηση του σχε-
τικού κανονισµού, οι µελισσοκόµοι για τα 2021 και 2022 αντί για
6,5 εκατοµµύρια θα παίρνουν 12,5 εκατοµµύρια, για την ακρίβεια
12,325. Θεωρώ ότι είναι µια αναγκαία και οφειλόµενη οικονοµική
ανάσα στον κλάδο της µελισσοκοµίας, µε όλα τα χρηµατοδοτικά
εργαλεία τα οποία περιγράψαµε.

Σε σχέση µε αυτό που είπατε -και κλείνω µε αυτό- ότι η ζηµιά
θα φανεί µετά, καταλαβαίνετε, κύριε συνάδελφε, ότι, εάν δεν
ήµασταν όσο το δυνατόν γρήγοροι στην αποτύπωση της σχετι-
κής ζηµιάς, στη στοιχειοθέτηση του σχετικού φακέλου για τη µε-
λισσοκοµία και στην αποστολή της τόσο στο Υπουργείο
Οικονοµικών όσο και στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, θα µας εγκα-
λούσατε εδώ -και δικαίως- ότι δεν κάναµε τα οφειλόµενα. Αντι-
µετωπίσαµε το πρόβληµα εν µέσω της πανδηµίας. Τι απώλεια
εισοδήµατος δηµιουργήθηκε; Για αυτή ήρθαµε, στοιχειοθετή-
σαµε και επιχειρηµατολογήσαµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κυρία Αραµπατζή.
Καλή συνέχεια και στους δύο!
Προχωρούµε στη συζήτηση της δεύτερης µε αριθµό 902/28-

6-2021 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου προς
τον Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό κ. Θεόδωρο Λιβάνιο, µε
θέµα: «Φτωχός συγγενής και για την Κυβέρνηση της Νέας Δη-
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µοκρατίας η περιφερειακή τηλεόραση. Επιβάλλονται άµεσα και
ουσιαστικά µέτρα στήριξής της».

Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η περιφερειακή τηλεόραση αντιµετώπιζε και

αντιµετωπίζει σηµαντικά προβλήµατα. Οφείλω προκαταβολικά
να πω ότι µετά την ανάληψη της αρµοδιότητας από εσάς υπήρξε
πρόοδος σε ορισµένα ζητήµατα τα οποία έθεταν εδώ και καιρό
και αφορούσαν κυρίως επιβαρύνσεις και την άνιση µεταχείριση
σε σχέση µε τα εθνικά κανάλια, αλλά ο «ιός» επανεµφανίσθη. Δεν
ξέρω αν είναι κορωνοϊός ή κάτι άλλο. 

Πριν από έναν περίπου µήνα η Κυβέρνηση ενεργοποίησε µια
ψηφιακή πλατφόρµα για την πρόσβαση των κατοίκων των «λευ-
κών» περιοχών που δεν έχουν σήµερα πρόσβαση στα κανάλια
πανελλαδικής εµβέλειας. Η διαδικασία αυτή δεν περιλαµβάνει
καθόλου τα περιφερειακά κανάλια. Έγινε µια διαδικασία µε ερω-
τηµατολόγιο προς τους δήµους, προς τις περιοχές µε ερώτηµα
το σήµα των εθνικών, των κεντρικών καναλιών και µόνο, παρα-
βλέποντας ότι ενώ σ’ αυτά είναι 5% οι «λευκές» περιοχές, για τα
περιφερειακά κανάλια είναι πολύ περισσότερες. 

Η Ένωση Ενηµερωτικών Τηλεοράσεων Ελληνικής Περιφέ-
ρειας κάνει λόγο για άδικο, παράλογο και παράνοµο αποκλεισµό
και νοµίζω ότι έχει δίκιο. Χρειάζεται να δούµε µε ποιον τρόπο θα
έχουµε ίση µεταχείριση στην περιφερειακή τηλεόραση. Είναι οι
επιχειρήσεις και τα µέσα που συµβάλλουν µε ουσιαστικό τρόπο
στην ενηµέρωση, την πολυφωνία και την ψυχαγωγία. Επικεντρώ-
νουν στην ουσία της ενηµέρωσης και για τα περιφερειακά και για
τα τοπικά θέµατα. Ενώ το πρωί εµάς τους πολιτικούς και εµένα
προσωπικά µού λένε για τις πρωινές ατάκες, την ίδια ώρα µού
λένε για την ενηµέρωση που είχαν το βράδυ από τα περιφερει-
ακά µέσα. Υπάρχει µια διαφορετική ποιότητα που έγκειται και
στο γεγονός ότι ο χρόνος ίσως είναι διαφορετικός στην περιφέ-
ρεια, αλλά και η ποιότητα σε σχέση µε τον στόχο. Έχουν γίνει,
λοιπόν, βήµατα, όµως πρέπει να γίνουν πολύ περισσότερα και
κυρίως να µην υπάρχουν αποκλεισµοί. Αυτό είναι το ουσιαστικό. 

Ζητούν αυτά τα µέσα την επιτάχυνση της διαδικασίας αδειοδό-
τησης που έχετε προαναγγείλει και νοµοθετήσει για το 2022. Για
το συγκεκριµένο πρόγραµµα θέλουµε να δούµε εάν προτίθεστε
και µε ποιον τρόπο να αποκαταστήσετε τον αποκλεισµό της πε-
ριφερειακής τηλεόρασης από την πλατφόρµα που θα εξασφαλί-
σει την πρόσβαση µόνιµων κατοίκων περιοχών εκτός τηλεοπτι-
κής κάλυψης. Προφανώς δεν µιλάµε µόνο για το 5%. Είναι πολύ
µεγαλύτερο το ποσοστό των περιοχών που δεν έχουν πρόσβαση
στα περιφερειακά κανάλια.

Δεύτερον, θέλουµε να µας πείτε εάν η γενικότερη πολιτική της
οποίας δείξατε δείγµατα το προηγούµενο διάστηµα για την ενί-
σχυση της περιφερειακής τηλεόρασης θα συνεχιστεί και µε ποια
επιπλέον και άµεσα µέτρα θα συνεχίσετε να εκφράζετε αυτήν την
πολιτική.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Κεγκέρογλου.

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό κ. Θεόδω-
ρος Λιβάνιος.

Ορίστε, κύριε Λιβάνιε, έχετε τρία λεπτά για την πρωτολογία
σας.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΛΙΒΑΝΙΟΣ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητέ κύριε Κεγκέρογλου, νοµίζω ότι είναι περιττό να πούµε
-το είχαµε πει και τον Φεβρουάριο, όταν συζητήσαµε το νοµο-
σχέδιο- πόσο σηµαντική είναι η περιφερειακή τηλεόραση και για
την ενηµέρωση των κατοίκων για τα τοπικά θέµατα, αλλά και για
τον ρόλο που έχει στην καθηµερινότητα των πολιτών, ιδίως της
περιφέρειας.

Ξεκινάµε από το πρώτο θέµα που είναι οι «λευκές» περιοχές.
Το Υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης µέσω µιας κοινής
υπουργικής απόφασης που υπογράφηκε, πήρε την πρωτοβουλία
και εγκαινίασε για πρώτη φορά ουσιαστικά το πρόγραµµα των
«λευκών» περιοχών, συνεχίζοντας ένα πρόγραµµα που είχε ξεκι-
νήσει από την προηγούµενη κυβέρνηση -το νοµοθετικό πλαίσιο,
αν θέλετε- το οποίο αφορά ένα ποσοστό του πληθυσµού το
οποίο λόγω ιδίως των γεωµορφολογικών συνθηκών που έχει η

χώρα, δεν µπορεί να πιάσει σήµα τηλεόρασης µε την παραδο-
σιακή κεραία που έχουµε στα σπίτια µας. 

Ποια ήταν η λύση; Η λύση ήταν προφανής. Να αξιοποιήσουµε
παρόχους δορυφορικού περιεχοµένου, όπως αυτήν τη στιγµή
εκπέµπει στην Ελλάδα η «Cosmote». Το «µπουκέτο» της «Cos-
mote» έχει µια σειρά καναλιών, µεταξύ των οποίων έχει τα κανά-
λια εθνικής εµβέλειας, τα ιδιωτικά, έχει την ΕΡΤ, έχει διάφορα
δικά του αθλητικά κανάλια, κανάλια ταινιών και ένα κοµµάτι από
το «µπουκέτο» των περίπου εξήντα - εβδοµήντα καναλιών -αν δεν
κάνω λάθος- τα οποία εκπέµπουν στην πλατφόρµα του είναι και
δέκα περιφερειακά κανάλια. Αυτά, λοιπόν, τα δέκα κανάλια µαζί
µε τα κανάλια εθνικής εµβέλειας και την ΕΡΤ έχουν πρόσβαση.
Δεν υπάρχει τεχνικά άλλη λύση µετάδοσης προγραµµάτων.

Το δίληµµα είναι πολύ απλό. Ή δεν θα έβλεπαν καθόλου τηλε-
όραση µέχρι να γίνουν -αν είναι εφικτό, γιατί δεν είναι παντού
εφικτό- αλλαγές στους ποµπούς ή θα έβλεπαν τα συγκεκριµένα
κανάλια ως το απολύτως αναγκαίο για να µην είναι πλήρως απο-
κοµµένοι από την ενηµέρωση.

Επισηµαίνω ότι η µετάδοση του τηλεοπτικού σήµατος σ’ όλη
την Ελλάδα γίνεται µέσω της «Digea». Όποιος πιάνει κάπου κα-
νάλι εθνικής εµβέλειας πιάνει και κανάλι περιφερειακής εµβέ-
λειας. Δεν υπάρχουν δύο διαφορετικοί αναµεταδότες. Είναι ο
ίδιος αναµεταδότης, το ίδιο ψηφιακό φάσµα, οπότε δεν είναι ανα-
γκαίος αυτός ο διαχωρισµός. Αυτό είναι πολύ σηµαντικό γιατί
δίνει τη δυνατότητα ενηµέρωσης και να έχουν πρόσβαση στα κα-
νάλια ιδίως εθνικής εµβέλειας και στα δέκα περιφερειακά τα
οποία εκπέµπουν στο «µπουκέτο». Προφανώς όποιο κανάλι πε-
ριφερειακής εµβέλειας θέλει να µπει στο «µπουκέτο» του συγκε-
κριµένου παρόχου, µπορεί να το κάνει, όπως το έχουν κάνει και
οι υπόλοιποι.

Όσον αφορά τα µέτρα στήριξης, ξεκινώντας από το µεγάλο
πακέτο των άνω των 40 δισεκατοµµυρίων ευρώ που δόθηκαν για
την περίοδο της πανδηµίας και τη στήριξη ιδίως των επιχειρή-
σεων, δεν υπήρξε καµµία διαφοροποίηση ή εξαίρεση από τα κα-
νάλια, τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης γενικότερα, αλλά ιδίως τα
κανάλια περιφερειακής τηλεόρασης. Για παράδειγµα, έχουν µπει
στα προγράµµατα των επιστρεπτέων προκαταβολών, στο κοµ-
µάτι του «ΣΥΝ-ΕΡΓΑΣΙΑ», στο κοµµάτι της αναστολής φορολογι-
κών ασφαλιστικών υποχρεώσεων εφόσον διατηρούν τις θέσεις
εργασίας και σε όλο το πακέτο στήριξης, το οποίο ίσχυσε για
σχεδόν το σύνολο των επιχειρήσεων που επλήγησαν από την
πανδηµία. 

Τι άλλο κάναµε ειδικά για την περιφερειακή τηλεόραση; Τέσ-
σερα πράγµατα. Πρώτον, εξαιρέσαµε την περιφερειακή τηλεό-
ραση από το 1,5% εισφοράς για την ανάπτυξη της κινηµατο-
γραφικής τέχνης. 

Δεύτερον, για δύο χρόνια εξαιρέσαµε την περιφερειακή τηλε-
όραση και αποκλειστικά και µόνο την περιφερειακή τηλεόραση
από το 5% φόρου επί των διαφηµίσεων που λαµβάνουν τα κανά-
λια, µια σηµαντική οικονοµική ανάσα η οποία έγινε ειδικά για την
περιφερειακή τηλεόραση και ειδικά για τη στήριξή της.

Τρίτον, υλοποιούµε το πρόγραµµα στήριξης του τύπου όπου
στο συγκεκριµένο πρόγραµµα εντάχθηκε από εµάς και η περι-
φερειακή τηλεόραση, όπως και οι ραδιοφωνικοί σταθµοί, ένα
πρόγραµµα το οποίο θα επιχορηγήσει τις εισφορές που έχουν
καταβάλει στον ΕΟΔΕΑΠ περίπου 20 εκατοµµυρίων ευρώ. Έγινε
τις προηγούµενες µέρες η υποβολή της συγκεκριµένης δράσης
στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, προκειµένου να πάρουµε την έγκριση
ότι δεν εµπίπτει στον περιορισµό των κρατικών ενισχύσεων και
µέχρι το τέλος του χρόνου θα έχουν καταβληθεί είτε τα ποσά
στον ΕΟΔΕΑΠ για λογαριασµό των καναλιών που τα οφείλουν
είτε στα κανάλια, εάν αυτά τα κανάλια έχουν ήδη εξοφλήσει τις
εισφορές στον ΕΟΔΕΑΠ θα τα πάρουν σε µετρητά, προκειµένου
να τα αξιοποιήσουν καλύτερα. Είναι ένα δίκαιο κριτήριο ενίσχυ-
σης µε βάση τον τζίρο του κάθε µέσου, οριζόντιο, πιάνει πάρα
πολλά µέσα ενηµέρωσης σ’ όλη την Ελλάδα και είναι ένα κριτή-
ριο το οποίο θα δώσει και αυτό µια πραγµατική ανάσα. Είναι
ύψους περίπου 20 εκατοµµυρίων ευρώ.

Αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, κλείνω µε το τέταρτο µέτρο ειδικά
πάλι για τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, που ήταν η δυνατότητα
ρύθµισης στον ΕΟΔΕΑΠ όλων των λοιπών εισφορών. Εκτός από
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το 2% υπήρχαν και εργοδοτικές εισφορές ή εισφορές που θα
έπρεπε να είχαν καταβάλει για οποιονδήποτε λόγο στο ταµείο
αυτό. Μάλιστα, τις επόµενες µέρες θα έλθει µια νοµοτεχνική
ρύθµιση για να διευκολύνει ακόµα περισσότερο και να επιταχύνει
τη διαδικασία. Μπορούν να πάνε να ρυθµίσουν σε εβδοµήντα
δύο δόσεις τις οφειλές τους τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, στα
οποία προφανώς είναι µέσα και τα κανάλια της περιφερειακής
τηλεόρασης.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε, κύριε

Λιβάνιε.
Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε ότι τα προβλήµατα για την περιφε-

ρειακή τηλεόραση υπήρχαν εδώ και κάποια χρόνια. Κώφευε η
προηγούµενη κυβέρνηση. Είχαν συσσωρευθεί τα προβλήµατα. 

Αναγνώρισαν και αναγνωρίζουν τα ίδια τα µέσα ότι έγιναν κά-
ποια βήµατα σηµαντικά σε ορισµένα θέµατα αλλά δυστυχώς πα-
ραµένουν και άλλα άλυτα. Και αυτό δεν πρέπει δικαιολογεί
πισωγύρισµα. Θεωρώ ότι και µόνο το ερωτηµατολόγιο ερώτηµα
που εστάλη για την έρευνα προκειµένου να διαπιστωθούν οι
«λευκές» περιοχές, ποια κανάλια πανελλαδικής εµβέλειας πιά-
νουν ή δεν πιάνουν σε κάθε τόπο, δείχνει µια διαφορετική αντι-
µετώπιση. Έχουµε µεγάλο αριθµό περιφερειακών καναλιών,
περιφερειακών σταθµών που δεν εντάσσεται στο 5% ούτε στο
σύστηµα που θα λειτουργήσει για να καλυφθούν οι «λευκές» πε-
ριοχές. Υπάρχει ένα θέµα. Πρέπει να εξετάσετε πώς µπορεί να
αντιµετωπιστεί αυτό το θέµα. 

Θα σας καταθέσω ξανά κάτι που νοµίζω ότι έχετε. Εκτός κι αν
δεν έχει φτάσει σε εσάς. Είναι η επιστολή της Ένωσης Ενηµε-
ρωτικών Τηλεοράσεων Ελληνικής Περιφέρειας που αναφέρεται
στο θέµα. Το τεκµηριώνει και µιλάει για την διαφορετική άνιση
και άδικη αντιµετώπιση της περιφερειακής τηλεόρασης. Επικεν-
τρώνω στο συγκεκριµένο θέµα, προκειµένου να δούµε αν µπορεί
να βρεθεί λύση µε το συγκεκριµένο πρόγραµµα ή µε συµπληρω-
µατικό που θα γίνει. Κανείς δεν λέει να κινδυνεύσει να απενταχθεί
ή να µη χρηµατοδοτηθεί ή να µη γίνει ένα πρόγραµµα. Αλλά δεν
µπορούµε να αφήσουµε και έξω την ενηµέρωση των περιφερει-
ακών καναλιών που νοµίζω ότι µε τον τρόπο που και εσείς ανα-
γνωρίσατε και απευθυνθήκατε προηγουµένως στη Βουλή
φαίνεται ότι επιτελούν πράγµατι ένα σηµαντικό ρόλο ενηµέρω-
σης για τους πολίτες. Και όχι µόνο. Έχει δε ιδιαίτερα χαρακτη-
ριστικά σε κάθε τόπο γιατί ασχολείται και µε τα περιφερειακά και
µε τα τοπικά θέµατα, πράγµα που λείπει και δεν µπορείς να το
βρεις από άλλα µέσα. Έχουµε, λοιπόν, ένα πρόβληµα. Η πολιτεία
αποφάσισε να το λύσει αλλά το λύνει µόνο για τους µισούς. Μου
ήρθε στο µυαλό κι άλλες περίπτωση που όχι µόνο δεν το λύνει
αλλά βάνει και πρόστιµα όταν υπάρχουν τεχνικά προβλήµατα
λόγω της γεωµορφολογίας. Δεν είναι της αρµοδιότητάς σας
όµως και θα απευθυνθώ αρµοδίως στον κ. Πιερρακάκη για το
συγκεκριµένο θέµα. Αφορά στο ραδιόφωνο. Λόγω ιδιοµορφίας,
γεωµορφολογίας έχει τεχνικό πρόβληµα. 

Εδώ, λοιπόν, για να επικεντρώσουµε, θα ήθελα τη δέσµευσή
σας αν έχετε τη βούληση να δείτε µε ποιους τρόπους θα µπορέ-
σει να λυθεί το πρόβληµα που υπάρχει για την περιφερειακή τη-
λεόραση και για όποιους σταθµούς υπάρχει. Αυτό είναι το
αίτηµα. Και βέβαια να υπάρξει γενικότερα η ανάλογη προετοιµα-
σία ούτως ώστε ο διαγωνισµός που έχετε πει ότι θα γίνει για την
αδειοδότηση το 2022 -δεν έχετε πει απλά, έχει νοµοθετηθεί κιό-
λας- να µην πάρει αναβολή και να µπούµε αντί της νόµιµης µεν
λειτουργίας σήµερα, στην κανονική και την αδειοδοτηµένη. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Κεγκέρογλου.

Κύριε Λιβάνιε, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΛΙΒΑΝΙΟΣ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Δεν θα είχα πρόβληµα να σας δώσω οποιαδήποτε δέσµευση

θέλετε αν υπήρχε τεχνική λύση. Δεν υπάρχει τεχνική λύση. Η τε-
χνική λύση είναι να µπουν οι περιφερειακοί σταθµοί στο µπου-
κέτο της «Cosmote». Αυτό για να γίνει πρέπει οι ίδιοι οι σταθµοί
να το κάνουν. Αν θέλουν να το κάνουν µπορούν να το κάνουν.
Δυστυχώς δεν υπάρχει άλλη λύση. Εξαντλήσαµε το θέµα ως Κυ-
βέρνηση και Υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης όσο περισσό-
τερο γίνεται. Είναι ένα πρόγραµµα που υλοποιεί το Υπουργείο
Ψηφιακής Διακυβέρνησης και είναι ένα πρόγραµµα το οποίο
προσπαθήσαµε πραγµατικά να το δούµε. Προφανώς δεν υπήρχε
περίπτωση αποκλεισµού της περιφερειακής τηλεόρασης. 

Ως προς το ερωτηµατολόγιο στο οποίο αναφερθήκατε σας εξή-
γησα ότι είναι τα ίδια κέντρα εκποµπής. Είναι ίδια η ένταση του
σήµατος. Δεν υπάρχει διαφοροποίηση. Ή θα πιάνεις όλα τα κα-
νάλια ή δεν θα πιάνεις κανέναν. Είναι κοινοί οι ποµποί που µεταδί-
δουν το σήµα. Πράγµατι, στο τέλος του 2022 θα έχει ολοκληρωθεί
ο διαγωνισµός και θα υπάρχουν άδειες στα περιφερειακά µέσα
µετά από έναν εξαντλητικό διάλογο που θα ξεκινήσει. Την εβδο-
µάδα που µας έρχεται ξεκινάει η πρώτη συνεδρίαση µιας επιτρο-
πής η οποία θα ασχοληθεί µε το θέµα των ραδιοφώνων και την
αδειοδότησή τους. Άλλη πονεµένη ιστορία κι αυτή. Ουσιαστικά εκ-
κρεµεί όσα χρόνια υπάρχει η ελεύθερη ραδιοφωνία. Το πρώτο
κοµµάτι που θα απασχολήσει την επιτροπή, που είναι και το κυ-
ριότερο, είναι το κοµµάτι των τεχνικών ζητηµάτων, όπως κεραίες
εκποµπής, χάρτες συχνοτήτων και όλα αυτά τα οποία είναι κεν-
τρική αρµοδιότητα της Εθνικής Επιτροπής Τηλεπικοινωνιών και
Ταχυδροµείων και της Γενικής Γραµµατείας Τηλεπικοινωνιών. Θα
καταλήξει σύντοµα αυτή η επιτροπή. Έχουµε δώσει προθεσµία
για το πόρισµα µέχρι τις 30 Νοεµβρίου. Μετά θα ξεκινήσει ένας
διάλογος για να λυθεί το θέµα της αδειοδότησης των ραδιοφωνι-
κών σταθµών όπου υπάρχουν πάρα πολλά προβλήµατα και πολ-
λές λεπτοµέρειες που πρέπει να εξαντληθούν σε βάθος. 

Σε κάθε περίπτωση αυτό που µπορώ να σας πω είναι ότι βρι-
σκόµαστε σε έναν συνεχή διάλογο ιδίως µε τα περιφερειακά µέσα,
περιφερειακό Τύπο και περιφερειακή τηλεόραση, αναγνωρίζοντας
τον κεντρικό ρόλο που έχουν ιδίως στην περιφέρεια. Είναι πολύ
σηµαντικό. Το είπατε εσείς θα το πω κι εγώ. Η ενηµέρωση των πο-
λιτών για τα τοπικά ζητήµατα γίνεται είτε µε τις τοπικές εφηµερί-
δες, είτε µε τα τοπικά ραδιόφωνα, είτε µε τα κανάλια περιφε-
ρειακής εµβέλειας. Εκ των πραγµάτων µια δράση, όπως αυτή που
έχει κάνει ο Δήµος Ηρακλείου για παράδειγµα, είναι πολύ δύσκολο
να βρει χώρο σε κανάλια πανελλαδικής εµβέλειας, αν δεν είναι
κάτι πολύ ξεχωριστό, παρά στην περιφερειακή τηλεόραση. Είµα-
στε σε διάλογο µε όλους τους περιφερειακούς φορείς και σύν-
τοµα θα καταλήξουµε και θα επιλυθεί το κοµµάτι της
αδειοδότησης. Νοµίζω ότι είναι κάτι το οποίο οφείλουµε πρώτα
απ’ όλα σε όλους τους ανθρώπους οι οποίοι αυτή τη στιγµή βρί-
σκονται στον χώρο της περιφερειακής ενηµέρωσης. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε.
Καλή συνέχεια και στους δυο. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων. 
Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 10.01’ λύεται η συνεδρίαση για τη Δευτέρα 5
Ιουλίου 2021 και ώρα 14.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµα-
τος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτή-
σεων.
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